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REFERAT fra mødet 
Torsdag den 8. november 2012 kl. 17.30 i F2 på rådhuset 
 
 
MØDEDELTAGERE 
Bodil Egelund 
Anne Marie Mathiesen 
Anne-Mette Risgaard-Schmidt 
Ejkild Steen 
Anne-Lise Kuhre 
 

Hanne Kyvsgaard 
Jimmy Larsen 
Ninette Hartwich 
Pia Adelsteen 
Tina Tving Stauning 

Marianne Larsen deltog som sekretær 
 
Ole Thinghøj har søgt orlov i tre måneder, gældende fra 1. november 2012, af 
helbredsmæssige årsager. Som suppleant er indkaldt Jimmy Larsen. 
 
Der var afbud fra Jimmy Larsen og Pia Adelsteen. For Ejkild Steen mødte Erik 
Jørgensen. 
 

Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden. 
Godkendt. 
 

Sag nr. 2  Godkendelse af referat fra mødet den 3. september 2012. 
Godkendt. 
 

Sag nr. 3  Orientering og drøftelse af tilgængelighedsområdet for handicappede. 
Vej- og parkchef Karsten Sunne Haslund deltog under punktets behandling, og 
han orienterede om, at der på kommunens hjemmeside, er mulighed for at gøre 
kommunen opmærksom på mangler / ødelæggelser på veje, fortove, cykelstier, 
parkeringspladser, torve og parker ved at benytte følgende link: Gi et praj  (står 
under genveje på hjemmesidens forside). 
Hvis der er forhold af mere omfattende karakter, og som kræver en 
tilbagemelding, er der mulighed for at skrive til Karsten direkte på 
kshas@frederikssund.dk  
 

Sag nr. 4  Inklusionsopgaven i almenskolen. 
Anne-Mette Risgaard Schmidt orienterede om projektet ”Folkeskolens Fornyelse 
i Frederikssund (FFF)”. Der arbejdes med at finde modeller for bl.a. 
inklusionsopgaven i almenskolen. Under projektet FFF er der nedsat en række 
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arbejdsgrupper, der hver i sær har til opgave at belyse og fremkomme med 
konkrete forslag til styrkelse af folkeskolen og folkeskolens resultater. 
 
Formålet er tænkt som en styrkelse af folkeskolen og ikke en spareøvelse. 
 
Handicaprådet vil opfordre Opvækst- og Uddannelsesudvalget til at indtænke 
Handicaprådet i processerne inden den politiske godkendelse. 
 
Anders Ramsing inviteres til at komme og orientere om de forskellige modeller. 
 
(Hanne Kyvsgaard mødte under behandlingen af dette punkt). 
 

Sag nr. 5  Dispensation for handicapforhold i byggesager. 
Byggeri og Natur har orienteret om en sag, hvor der er givet dispensation for 
handicapforhold – ombygning af den gamle slotskro i Jægerspris. 
 
 
Handicaprådet er interesseret i at høre, om der er mulighed, for at 
Handicaprådet kan får sagen til høring inden der gives dispensationer.  
 
Ved efterfølgende kontakt til Byggeri og Natur er det blevet oplyst, at afdelingen 
er indstillet på at sager, hvor der søges om dispensationer for handicapforhold i 
offentlige bygninger, sendes til høring i handicaprådet v/formanden i en 
forsøgsperiode. Handicaprådet skal dog være opmærksom på, at høringsfristen 
vil være kort (ca. 1 – 2 uger). 
 
(Anne-Mette Risgaard-Schmidt forlod mødet efter dette punkt). 
 

Sag nr. 6  Handicappris 2012. 
Der blev udpeget en modtager af handicapprisen. Overrækkelsen foregår 
mandag den 3. december 2012 kl. 16.00 i byrådssalen. 
 

Sag nr. 7  Orientering om myndighedsfunktionens opgaver ved visitation til 
tilbud på det specialiserede socialområde. 
Bodil Egelund orienterede om det afgivne høringssvar. Rådet havde ingen 
bemærkninger. 
 

Sag nr. 8  Orientering fra formanden. 
Bodil Egelund orienterede om: 

• Det Centrale Handicapråd indbyder til en række møder, interesserede 
kan rette henvendelse til Bodil Egelund. 

• VISO-konference holdes den 4. december. 
• Henvendelse fra borger om mangel på anlæg/nødanlæg i et botilbud, 

som, er oversendt til besvarelse i Dag og Døgnafdelingen, da den kan 
opfattes som en personsag. 

• På Handicaprådets næste møde sættes der et punkt på om 
handicappedes vilkår og rammer, når de bor i et botilbud. 

• Der blev ikke indsendt høringssvar til budgettet. 
• Der udarbejdes lydavis hver onsdag formiddag på Biblioteket, 

Jernbanegade 24, hvor der er tilknyttet 20 – 25 personer. 
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Sag nr. 9  Drøftelse af eventuel temadag i foråret 2013. 
Punktet genoptages på et senere tidspunkt. Hver i sær opfordres til at tænke på 
mulige emner og ”hvad vi gerne vil have med hjem”. 
 

Sag nr. 10  Eventuelt. 
Tina Tving Stauning orienterede om, at Handicaprådet og Ældrerådet inviteres 
til møde om Kvalitetsstandarder. Mødet foregår torsdag den 6. december på 
Østergården. 
 
På baggrund af indsendt høringssvar, har Handicaprådet fået indføjet en række 
kommentarer til materialet ”Krav til inkontinensprodukter”. 
 
Evaluering af Klub Stjerneskud (voksne borgere med udviklingshæmning) er 
tilsendt Handicaprådet til orientering. 
 
Direktør Jytte Therkildsen stopper med udgangen af november, og Direktør Palle 
Skov stopper med udgangen af december. 
 
Der foreslås følgende mødedatoer for 2013: 
 

• Onsdag 30. januar kl. 17.00 
• Mandag 11. marts kl. 17.30 
• Tirsdag 21. maj kl. 17.00 
• Tirsdag 10. september kl. 17.30 
• Torsdag 7. november kl. 17.00 

 
Mødet sluttede kl. 19.30. 
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